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Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselőtestület soros nyílt ülését 992 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő
testület határozatképes, 9 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó képviselők
igazoltan vannak távol.
Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Erős Ferenc és Novák Kovács Zsolt személyében,
akik jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv
hitelesítőnek történő megválasztását. A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
176/2024.(TX.13.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2024.
szeptember 13i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős
Ferencet megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Novák Kovács Zsolt jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
177/2024.(TX.13.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2024.
szeptember 13i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Novák
Kovács Zsoltot megválasztotta.



Dr. Sükösd Tamás: javasolja, hogy a Képviselőtestület vegye le napirendjéről a 14.Bursa
Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázat 2025. évre c. előterjesztést, mert
nem jelent még meg a kiírás. Szavazásra teszi fel a módosított napirend elfogadását.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
178/2024.(IX.13.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

Napirend:
1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.

Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról

Tájékoztató a 2024. évi helyi sport szervezetek részére sport célú támogatásokra benyújtott
pályázatok elbírálásáról

Tájékoztató a 2024. évi helyi civil szervezetek részére működési és rendezvényi támogatásokra
benyújtott pályázatok elbírálásáról

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

3. Beszámoló Sárbogárd város 2023. évi közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett
intézkedésekről
Előadó: Dr. Kovács Ferenc r. ezredes, városi rendőrkapitány

4. A Sárbogárdi Zengő Óvoda beszámolója tevékenységéről, a személyi, tárgyi feltételekről, a
következő nevelési évre való felkészülés teendőiről
Előadó: polgármester

5. Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámoló
Előadók: önkormányzati képviselők

6. A képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról
Előadók: bizottságok elnökei

7. Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 4/2024.(II.21.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

8. Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 49/2015.(XI.26.) a lakások és
helyiségek bérletére és elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

9. — A temetőkről és temetkezésről szóló 21/2015. (V.21.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

10. Az önkormányzat tulajdonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról, a vagyonnal való
gazdálkodásról és értékesítésének egyes szabályairól szóló 53/2015.CXII.22.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

11. Önkormányzati lakások bérleti díjának megállapítása 2025. évre
Előadó: címzetes főjegyző



12. Tiszteletdíjas gondozónők tiszteletdíjának emelése
Előadó polgármester

13. A Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek jutalom megállapítása
Előadó: polgármester

15. Tehetség AMI Tendance tánccsoport támogatási kérelme
Előadó: polgármester

16.A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése.
Előadó: címzetes főjegyző

17.Bejelentések

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: Írásos anyagban számol be az OKSB elnöke a civil és sportszervezetek
támogatásáról. Minden pályázó szervezet kapott támogatást. A két ülés közötti fontosabb
események, intézkedések a következők voltak.
Augusztus 14én a Zöld infrastruktúra fejlesztéssel kapcsolatos pályázatról volt egy egyeztetés.
Augusztus 15én a Vármegyék magazinnak állítottunk össze egy interjút.
Augusztus 20án megtartottuk a rendezvényeket. Délelőtt ökomenikus istentiszteletet, délután

a városi ünnepséget, ahol sor került a korábban megállapított kitüntetések átadására
Sárbogárd Város Szolgálatáért kitüntetést Dr. Krencz Ferencné illetve Berta Jánosné
Sárbogárd Város Sportjáért kitüntetést pedig Zsebők Laura vette át.

Augusztus 23án egy sajátos, de mindenképpen felemelő eseményen vettünk részt. Zafír
diploma átadása volt Molnár Lászlóné IIi néni részére. Zafír diploma azt jelenti, hogy
80 évvel ezelőtt szerzett. IIi néni 99 éves. Annak idején a háború miatt összevontak
több félévet, tulajdonképpen egy félév alatt végeztek el három félévet és ezt
követően államvizsgáztak. Ez egy elég sajátos történet volt. Az mindenképpen
előremutató, hogy a mostani jogutód kar dékánja személyesen itt volt az átadáson.

Augusztus 27én különböző közlekedésszervezési dolgokkal, táblák, egyebek beszerzésével
kapcsolatban tartottunk egyeztetést Ébl Zoltán képviselő úrral együtt.

Augusztus 28án a Tehetség Művészeti Iskolával volt egy egyeztetés. Ennek következménye
az a kérelem, amiről ma kell döntenünk.

Augusztus 29én vette birtokba a Széchenyi Programiroda a kontaktpontot, az egyik irodát a
hivatal épületében. A Széchenyi Programiroda mögöttes információs támogatást és
aktív fizikai segítséget nyújt vállalkozásoknak a pályázatokhoz. Mindezt ingyen
teszi.

Augusztus 30án egy leendő fogorvossal tartottunk egyeztetést.
Szeptember 3án a Foglalkoztatási Főosztály munkatársai voltak itt, a "Vármegyei

Közfoglalkoztatási Kiállítás és Vásár szervezése ügyében.
Szeptember 6án írtuk alá a KözépDuna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási

megállapodását. Az új ciklus kezdetével másik társulási megállapodást kell majd
aláírni, mivel át kell vezetni az új a tisztségviselőket.

Szeptember 7én Iván József szépkorút volt alkalmam köszönteni. Ugyanezen a napon részt
vettem a Sárbogárdi Sokadalom néptáncos hagyományőrző rendezvényen, ami azt
gondolom, hogy méltó arra, hogy hagyománnyá váljon.

Szeptember 10én jegyző asszony és a gazdasági osztályvezető asszony vett részt az MBH Bank
II. önkormányzati csúcstalálkozóján.



Szeptember 12én volt a foglalkoztatási fórum ülése. Önmagában a pályázati ciklus már
végigfutott, most már a fenntartási időszakot éljük. Ugyanezen a napon tartottunk
egy garanciális bejárást a sportcsarnokban.

Előző testületi ülés zárt ülésén kitüntetésekről döntöttünk, amelynek a részleteit már
ismertettem.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnake szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezi milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy vane
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselőtestület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a polgármester jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a polgármester jelentését elfogadta és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
179/2024.(IX.13.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a , Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a polgármester jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
180/2024.(TX.13.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet megtárgyalta és
a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését elfogadta
és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
181/2024.(IX.13.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet megtárgyalta és
a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat elfogadta.



3. Beszámoló Sárbogárd város 2023. évi közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság
érdekében tett intézkedésekről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszönti a teremben Sárbogárd város rendőrkapitányát és Fejér
Vármegye rendőrfőkapitányát.
Szeretném köszönetemet kifejezni az állomány valamennyi tagjának. Az együttműködésünk jó,
élő kommunikáció van az önkormányzat és a rendőrség között. Ezt szeretném kérni és ezt
szeretném ajánlani a mi részünkről a jövőre nézve is. Megnyitja a napirend fölötti vitát.
Lehetőséget biztosít rendőrkapitány úr részére szóbeli kiegészítés megtételére.

Dr. Kovács Ferenc: köszönöm. Tisztelt Képviselőtestület! A 2023. évi célkitűzéseinket
igyekeztünk teljesíteni, amelyek többek között a stabil közbiztonság fenntartás volt, a
közlekedésbiztonság további javítása, a büntető eljárások gyorsítása, tehát a nyomozási időnek
a felpörgetése, illetve nem utolsó sorban arra törekedtünk, hogy a tevékenységünk az
állampolgárok megelégedésére szolgáljon. Ahhoz, hogy gyorsan tudjunk reagálni az kellett,
főkapitány úrnak is az volt az elvárása, hogy a reagálási időt csökkentsük. Ezt sikerült 2023
ban 5 perccel lerövidíteni. Igaz, hogy ez kapitánysági adat, tehát az egész illetékességi
területünkre vonatkozik. Külön a városra ilyen adat nem áll rendelkezésünkre. Ami nagyon
fontos és elvárásunk volt az állomány felé, hogy aktívan vegyenek részt, aktívan lépjenek fel a
közlekedésbiztonságra, illetve a közbiztonságra fokozott kockázatot jelentő jogsértésekkel
szemben. Jelentősen nőtt az intézkedések száma. Általában véve a közterületi intézkedések
száma illetve ezen belül jelentős mértékben nőtt a közlekedésrendészeti intézkedések száma is.
Talán ennek is köszönhető, hogy csökkent a sérüléses balesetek száma Sárbogárd városban
egyaránt, illetve az egész illetékességi területünkön is kedvező tendencia következett be. Ami
pedig a legfontosabb, hogy halálos eredménnyel végződő baleset nem volt. A büntetőeljárások
gyorsításával kapcsolatban látszanak a számokból, hogy a tavalyi évben jelentősen több büntető
eljárást tudtunk vádemelési javaslattal befejezni. Ehhez hozzátartozik az is, hogy tavaly is és
tavaly előtt is kismértékben nőtt, emelkedett a bűncselekmények száma. Polgármester úrral már
beszéltünk róla, hogy itt azért elsősorban a csalást kell megemlíteni, ami sokszor nem is
Magyarországon, hanem külföldről történik az elkövetés, csak az illetékességet a
tévedésbeejtés helye, legtöbbször a sértett lakóhelye határozza meg. Növekedés volt még
tapasztalható lopások terén, főleg a bolti lopásokat említeném, illetve a zaklatások emelkedtek,
ami leginkább a családi veszekedéseknek a következménye volt. Ennyivel szerettem volna
kiegészíteni az írásos beszámolót. Szeretném még megköszönni a sárbogárdi polgárőrség
munkáját, továbbá szeretném megköszönni Polgármester Úr és a Képviselőtestület
együttműködését, támogatását. Köszönöm.

Szabó Vendel: Tisztelt Polgármester Úr, tisztelt Képviselőtestület! Azzal kezdeném a
főkapitányság részéről, hogy 2023ban is volt szervezeti teljesítményértékelés és Fejér
vármegyében a Sárbogárdi Rendőrkapitányság kapta a legjobb értékelést.
A szervezeti célok döntő részben sikeresek voltak 2023ban. Nyomozási eredményességünk
megyei szinten kb. 1094kal jobb lett, mint az előző évben. Olyan jelenség nem volt, amelyre
külön reagálni kellett volna bűncselekményi területen, kivéve a kibertérben elkövetett
bűncselekményeket. Tavaly év végén országosan is elindult a Kiber 300 program. Ez most is
működik, Fejér vármegye is részt vesz benne. Kicsiben megcsináltuk Fejér vármegyében is,
hogy egy központosított rész legyen és a sárbogárdi kapitányságról is van kolléga ebben a
csoportban, akik kifejezetten az online térben elkövetett bűncselekmények feldolgozására,
felderítésére fordítják a munkaidejüket. Ebben az évben is látszik, hogy ezen a területen egyre
több jogsértést kísérelnek meg. Nagyon fontosnak tartjuk a lakosság tájékoztatását az elkövetői
módszerekről, új jelenségekről. A felderítéssel karöltve egy élehető Kibertért tudunk biztosítani
az állampolgároknak. Említette kapitány úr, hogy 5 perccel sikerült a reagálási időt javítania a



sárbogárdi rendőrkapitányságnak. Főkapitánysági szinten is sikerült már 2022ben is 20 perc
alámenni, további egy percet javítottunk 2023ban ezen és ebben az évben is jól állunk.
Mondom ezt úgy, hogy egyébként a szolgálatszervezésünk még feszesebb, mint korábban,
hiszen, ha nézték a mellékleteket a közterületen eltöltött idő csökkent. Vármegyei szinten
400.000ről 350.000re. Viszont az intézkedéseink száma nem csökkent. Azt gondolom, hogy
hatékonyabban tudta teljesíteni a feladatát a rendőri állomány, amihez mindenképpen
köszönöm az önkormányzatok segítségét, hiszen szükség volt a polgárőrökre, az egyéb
rendészeti feladatokat ellátó kollégákra. Ezekre számítok a későbbiekben is és számítok az
önkormányzatok kommunikációval, tanácsokkal, véleményekkel történő segítésére és ígérem,
hogy Járási közbiztonsági fórumokat is tartunk, ahol kötetlenül tudunk beszélni arról, hogy
milyen helyzetben vagyunk 2024ben. Ebben az évben sem látok szélsőséges problémákat.
Baleseti helyzetben sajnos azt a nagyon szép eredményt, amit megyei szinten elértünk 2023
an, a csökkenő tendenciát azt egyelőre nem látom. A közlekedésbiztonság terén vannak
adataink, a közlekedési fegyelem biztosítására még nagyobb hangsúlyt kell fektetni. Én is
köszönöm szépen Polgármester úrnak, az önkormányzatnak a támogatását. Ugyanilyen szép
eredményeket ígérek és azt ígérem, hogy a kapitányság állománya nincs egyedül, azokban a
kibívásokban, amelyeket egyedül talán nem tud megoldani segítséget és támogatást kap a
főkapitányságtól, mi magunk is megkapjuk a központi szervektől. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: kérdés, észrevétel, hozzászólás vane képviselők részéről?

Ébl Zoltán: Sárbogárdon alsó Tinódon abban az utcában, ami kikerüli a 63as utat, oda pár napja
ki lett helyezve egy harmincas tábla. Most ez teszteljük, hogy elegendőe ez a tábla, vagy
további fejlesztés kell, esetleg valamilyen digitális megoldást kell kitalálni. Az lenne a kérésem
kapitány úrhoz, hogy rendőri jelenlét megoldható lennee a koraesti órákban?

Dr. Kovács Ferenc: természetesen. Ezt mi is nézni fogjuk. Önmagában egy tábla nem biztos,
hogy elegendő. Kifogunk menni a koraesti órákban visszatérően és megpróbálunk érvényt
szerezni a tábla hatályának. Nem traffipaxszal fogunk kezdeni, inkább rendőri jelenléttel és
majd meglátjuk, hogy ez elegendő lesze.

Bágyi Zoltán: a közlekedésbiztonsággal kapcsolatban szeretném kérni, hogy a töbörzsöki
városrész is kapjon nagyobb rendőri figyelmet. Köszönöm, hogy történtek mérések,
eredményes mérések. A jövőben, ha mód, lehetőség és kapacitás van rá akkor kérnék mérést
illetve rendőri jelenlétet.

Dr. Kovács Ferenc: én is meg tudom erősíteni, hogy eredményesek volt a mérések a kintlévő
kollégákkal megbeszéltük a tapasztalatokat. Köszönöm képviselő úrnak, hogy az év során
ezeket a problémákat jelezte, ezekre tudtunk reagálni.

Borbély Sándor: a rendőrség munkájával maximálisan megvagyok elégedve. Tavaly is
elmondtam, hogy sok községben, városban megirigyelnék. Viszont említve volt a polgárőrség
és ott egy szóra álljunk meg, mert hiányosságok vannak. Minimális elvárásom lenne, hogy
mondjuk egy választás idején jelen legyenek az utcán. Konkrétan a Demokratikus Koalíció,
akit képviselek, összes plakátját leszedték. Ez felfoghatatlan, tűrhetetlen, megengedhetetlen.
Tudom, hogy kik voltak, de mondjuk azt hogy ismeretlen tettesek. Viszont ilyenkor a
polgárőrségnek kötelessége, hogy kint legyen és vigyázzon a táblákra. Ennyi a kérésem és
óvatosan a dícséretekkel és ne mindenkinek.

Szabó Vendel: a Fejér Vármegyei Polgárőr Szervezettekkel kapcsolatban sokszor elmondtam
és több tisztelettel adózok a polgárőrök felé, hiszen ők a szabadidejükben teljesítenek
szolgálatot. Az üzemanyagra és néhány olyan költségükre kapnak támogatást —
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önkormányzatoktól is  amivel tudják a munkájukat biztosítani. Én azért köszönöm a
munkájukat, mert szabadidejükből áldoznak rá.. Igyekszünk bevonni őket minél több olyan
feladatba, ahol az ő munkájuknak hasznát vesszük. Mindenhol, különösen rendezvények
biztosításánál, vagy olyan eseményeknél, ahol jó, ha ott vannak többen is. Én csak a
köszönetemet tudom tolmácsolni. Ha az önkormányzatok részéről esetleg a saját polgárőr
szervezeteknek nagyobb támogatással tudnak biztosítani nagyobb mozgásteret, az biztos, hogy
segít nekik. Ők szabadidejükben dolgoznak és azt a mai világban becsüljük meg. Köszönöm.

Dr. Prágerné Topp Erika: én a SárbogárdPusztaegresÖrspuszta szakaszon szeretném kérni a
rendőri jelenlét gyakoriságát. Többször jeleztem, hogy óriási a forgalom főként a nyári
időszakban, amikor Enyingről a Balaton felől érkeznek és nem tartják be a forgalomra
vonatkozó szabályokat. Minősíthetetlen a forgalom, a magatartás, a viselkedés. Köszönöm.

Dr. Kovács Ferenc: a főkapitányságon van egy traffibox készülék. Van egy mobil eszközünk,
amit be lehet rakni ebbe a traffiboxba. Ez úgy működik, hogy ki kell építeni a beton alapot,
megvannak hozzá a műszaki paraméterek, az áramot oda kell vezetni és akkor ebben a
készülékben nem 24 órában van benne az eszköz, hanem amikor berakjuk. Messziről nem
látszik ez azért is jó, mert olyankor megvan a megelőzési hatása, mert nem lehet látni, hogy
benne van az eszköz. Egy ilyen traffipaxszal általában 23 traffiboxot lehet kiszolgálni, tehát
mindig másikba belerakni. Nyilván ezeknek a bekerülési költsége nem kevés. Itt az
önkormányzatoktól is kell egy hajlandóság, hogy ezt telepíteni lehessen. Annyiból lenne
olcsóbb, hogy maga a traffibox megvan, az önkormányzatnak a telepítési költséget kellene
vállalni, betonalapot kell építeni, oda kell vezetni az áramot. Ilyen lehetőség van, illetve lesz a
jövőben is. Rögzítettem, amit képviselő asszony mondott, természetesen arra is fogunk
reagálni.

Dr. Sükösd Tamás: azt összefoglalhatjuk, hogy az a legnagyobb gond, hogy hol mennek
gyorsan, nyilván ez egy nagyon komoly probléma pláne, ha valaki egy közlekedési balesetben
sérülést szenved, de azért a rendőrségi beszámoló nézett már itt ki a régmúltban másképpen is,
teljesen más szerkezete volt a bűncselekmények összeségének és teljesen más volt a
közhangulat is. Most azt gondolom ebben nagyon sok munkája van a rendőrségnek. Ez így
rendjén van, ezért mondtam, hogy szeretném megköszönni a munkát illetve szeretnénk a
továbbiakban is együttműködni.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
182/2024.(TX.13.) határozata

Beszámoló Sárbogárd város 2023. évi közbiztonsági helyzetéről, a
közbiztonság érdekében tett intézkedésekről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a
,.Beszámoló Sárbogárd város 2023. évi közbiztonsági helyzetéről, a
közbiztonság érdekében tett intézkedésekről" tárgyú előterjesztést és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a Sárbogárdi
Rendőrkapitányság beszámolóját Sárbogárd város 2023. évi
közbiztonsági helyzetéről, a — közbiztonság érdekében — tett
intézkedésekről megismerte, az abban foglaltakat elfogadja.



A képviselőtestület felkéri a polgármestert, hogy döntéséről a
rendőrkapitányt értesítse.
Határidő: értesítésre: szeptember 30.
Felelős: polgármester

4. A Sárbogárdi Zengő Óvoda beszámolója tevékenységéről, a személyi, tárgyi
feltételekről, a következő nevelési évre való felkészülés teendőiről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: köszöntöm a teremben igazgató asszonyt. A beszámolót megkaptuk,
elektronikusan elhelyezésre került a honlapon. Ha valaki a honlapon nem találja meg a
beszámolót, az a honlap struktúrájából jól adódik. Ha a Googleba be van írva, hogy Sárbogárdi
Zengő Óvoda beszámoló, akkor felhozza a honlapnak azt a helyét, ahol csak egyet kell
rányomni és megjelenik. 60 oldal a beszámoló, nyilván egy tömény adag, de látszik, hogy
alapos. A személyi állományt illetően volt egy idő, amikor egészen gyászosan néztünk ki a
szakos ellátottsággal, de ebben erőteljes javulások láthatók, meg remélem, hogy várhatók is
még. Az igazgató asszonnyal beszéltünk arról, hogy a költségvetés tervezésen túl milyen tárgyi
probléma van, ami most is felmerült. A legnagyobb a központi óvoda lapos tetős épületének a
klimatizálása. Komolyabb tételt fog ez jelenteni a költségvetésben, mint akár egy orvosi rendelő
vagy a bölcsődének a klimatizálása. Sokkal nagyobb sokkal összetettebb épületről van szó és a
lapostető miatt sokkal nagyobb kihívásról. Ezt nyilván a 2025. évi költségvetésben tervezni
kell. Most az volt a beavatkozás szintje az idei évben, hogy a júliusi időszakban, amikor a meleg
gyakorlatilag tarthatatlanná vált, akkor a több mint tíz fokkal hűvösebb sárszentmiklósi
óvodába hordtuk át a gyerekeket, de nyilván ez egy plusz költség és plusz logisztika, amire
nincsen szükség.
Örülök annak, hogy 19 csoport működik négy nevelési helyen. Láthatóan az óvodáink hellyel
közzel tele vannak.
Az előterjesztést a PVVB és az OKSB tárgyalta. Kérdezi a PVVB elnökhelyettesét és az OKSB
elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvböz csatolva)

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (fjegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán? Igazgató asszony kíváne szóbeli kiegészítést tenni?

Huszárné Kovács Márta: a júniusi testületi ülésen kértem mindenkinek a segítségét, mert 11
óvodapedagógus álláshelyet hirdettünk. Köszönöm a segítséget, kettő álláshely maradt üres.
Egy a pusztaegresi óvodában, ahol pedagógiai asszisztenssel oldjuk meg egyelőre a
délutánokat. Az óvodapedagógus munkaidőbeosztása, hogy az aktív tevékenységeket nyilván
csak ő tartja. A sárszentmiklósi óvodában maradt még egy üres álláshely. Az összes többi
álláshelyet szakképzett óvodapedagógussal be tudtuk tölteni. Olyan módon, hogy kettő
nyugdíjas óvodapedagógust visszafoglalkoztatok és három óvodapedagógus végzős hallgatót.
Tegnapelőtt is érkezett egy pályakezdő jelentkező, aki Egerből költözött ide. Azonnal
alkalmaztam, így a székhelyen minden üres álláshely be van töltve, Töbörzsökön szintén.
A másik dolog, amiről szeretnék beszélni. Igazán nagy megmozdulás volt a töbörzsöki
óvódánban, hogy a szülők összefogásával megújult az egyik csoportszoba. Nagyon sok
gyermek van a töbörzsöki óvodában. Az egyik csoportban 27 fő van. Egybe nyitották a teret az
öltözési célt szolgáló helyiséggel, így kényelmesebben elférnek a gyerekek. A székhelyen is
telített létszám van, a pusztaegresi óvodában van még 5 üres hey és Sárszentmiklóson 1 szabad
hely. A másik nagy kihívás volt, amit a média is eléggé kommunikál az oviKRETA bevezetése.
Köszönöm, hogy partner volt rá mindenki, költségvetési év közben jött a rendelet és a
jogszabály, hogy ezt szeptember 1től kötelező bevezetni az óvodákban. Tudtuk úgy biztosítani
a tárgyi feltételeket, hogy csoportonként van egyegy laptop és most valósul meg a wifi hálózat
bővítése is. Elmondhatjuk, hogy Sárbogárdon az óvodáink rendelkeznek azzal az
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infrastrukturával, ami az oviKRÉTA bevezetésével szükséges volt. Köszönöm mindenkinek,
aki ezzel kapcsolatban bármilyen tevékenységet is felvállalt és a városnak, hogy ezt a rendkívüli
összeget, ami ezzel járt tudta biztosítani.

Dr. Sükösd Tamás: a töbörzsöki szülők összefogása nekem is jó élmény volt. A szervező
szülőkkel meg tudtunk beszélni mindent és így az önkormányzat brigádja is be tudott segíteni
és azt gondolom, hogy ez egészen hatékony lett. Az oviKRETA rendszerbe nekünk is be kell
kvázi avatkozni, fenntartóként kapunk róla különböző értesítéseket. A fejlesztésekből az
látszik, hogy ebből előbbutóbb működés lesz.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
183/2024.(IX.13.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Óvoda beszámolója tevékenységéről, a személyi,
tárgyi feltételekről, a következő nevelési évre való felkészülés teendőiről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta ,, A
Sárbogárdi Zengő Óvoda beszámolója tevékenységéről, a személyi,
tárgyi feltételekről, a következő nevelési évre való felkészülés
teendőiről" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a Sárbogárdi
Zengő Óvoda beszámolóját a 2023/2024es nevelési évben végzett
munkáról megismerte, az abban foglaltakat elfogadja, az intézmény
munkáját jónak értékeli.

A képviselőtestület utasítja a polgármestert, hogy a döntéséről
tájékoztassa az intézmény vezetőjét.

Határidő: Tájékoztatásra: október 1.
Felelős: polgármester

3. Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámoló
Előadó: önkormányzati képviselők

Dr. Sükösd Tamás: elég sajátos a magyar önkormányzati törvénynek ez a passzusa, amely
szerint a képviselő beszámolót ad tulajdonképpen a választóinak. Ennek ez a gyakorlata alakult
ki, hogy a képviselő a testületi ülésen teszi meg nyílt ülési formában. De ebben a vonatkozásban
tulajdonképpen az elfogadjuk, tudomásul vesszük, ez kicsit fából vaskarika, mert nyilván úgy
ahogy mindannyian sárbogárdiak vagyunk így mindenkit érint úgy is mint választópolgárt a
beszámoló, de ennél közelebb nem tudnánk vinni ezt ahhoz képest hogy hogyan akarjuk ezt
elfogadni. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane? Egy képviselői beszámoló hiányzik. Nem
készült el.

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Novák Kovács Zsolt beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
! 184/2024.(IX.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Novák Kovács
Zsolt alpolgármester képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Dr. Prágerné Topp Erika beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. 185/2024.(TX.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Dr. Prágerné Topp
Erika képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Paczona Lajosné beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. 186/2024.(TX.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Paczona Lajosné
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Borbély Sándor beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. 187/2024.(TX.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Borbély Sándor
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Erős Ferenc beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. 188/2024.(TX.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Erős Ferenc
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Tóth Béla beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. 189/2024.(TX.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Tóth Béla
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.
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Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Aranyos József beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. 190/2024.(IX.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Aranyos József
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Dr. Sükösd Tamás beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
, 191/2024.(1X.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Dr. Sükösd Tamás
polgármester képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Bágyi Zoltán beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. 192/2024.(TX.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Bágyi Zoltán
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel Ébl Zoltán beszámolójának elfogadását.
A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
, 193/2024.(TX.13.) határozata
Önkormányzati képviselők tevékenységéről szóló beszámolóról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Ébl Zoltán
képviselő képviselői beszámolóját elfogadta.

6. A képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról
Előadó: bizottságok elnökei

Dr. Sükösd Tamás: a képviselői és bizottsági beszámoló nem egy testületi ülésen szokott lenni,
de mivel most lesz ciklusváltás, nyilvánvalóan ha a bizottsági struktúra nem is változik meg
akkor sem lett volna az elvárható, hogy a bizottsági elnökök beszámolója a következő ciklusra
csússzon át. Ennek megfelelően ez is itt van. Négy bizottság van, négy bizottsági beszámoló.
Mindegyik bizottság a saját beszámolóját tárgyalta. Kérdezem az ŰJB elnökét milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Az OKSB elnökét is kérdezem ugyanerről.

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
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Dr. Sükösd Tamás: az ESZB elnökét, valamint a PVVB elnökhelyettesét is kérdezem
ugyanerről.

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: megnyitja a napirend felett a vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az Egészségügyi és Szociális Bizottság beszámolójának
elfogadását.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a beszámolót elfogadta és az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete
194/2024.(TX.13.) határozata

A képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról

Sárbogárd  — Város Önkormányzat Képviselőtestülete A
képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról" c.
napirendet megtárgyalta és az Egészségügyi és Szociális Bizottság
2023. szeptember 1 — 2024. augusztus 31. közötti időszakban végzett
munkájáról készült beszámolót elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a Pénzügyi, Városgazdálkodási és Városfejlesztési
Bizottság beszámolójának elfogadását.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a beszámolót elfogadta és az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete
195/2024.(TX.13.) határozata

A képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról

Sárbogárd Város — Önkormányzat — Képviselőtestülete —,,A
képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról" c.
napirendet megtárgyalta és a Pénzügyi, Városgazdálkodási és
Városfejlesztési Bizottság 2023 szeptember 1 — 2024. augusztus 31.
közötti időszakban végzett munkájáról készült beszámolót elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az Ügyrendi és Jogi Bizottság beszámolójának
elfogadását.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a beszámolót elfogadta és az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete
196/2024.(IX.13.) határozata

A képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról

Sárbogárd — Város Önkormányzat Képviselőtestülete A
képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról" c.
napirendet megtárgyalta és az Ügyrendi és Jogi Bizottság 2023.
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szeptember 1 — 2024. augusztus 31. közötti időszakban végzett
munkájáról készült beszámolót elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az Oktatási, Közművelődési és Sport Bizottság
beszámolójának elfogadását.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a beszámolót elfogadta és az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete
197/2024.(TX.13.) határozata

A képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról

Sárbogárd Város — Önkormányzat — Képviselőtestülete — ,, A
képviselőtestület bizottságainak beszámolója az éves munkáról" c.
napirendet megtárgyalta és az Oktatási, Közművelődési és Sport
Bizottság 2023. szeptember 1 — 2024. augusztus 31. közötti időszakban
végzett munkájáról készült beszámolót elfogadta.

7. Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 4/2024.(II.21.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíváne szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a költségvetés működik. Minden, ami nem pontosan látható, hogy mikor
történik meg bevétel, kiadás szinten, azt menet közben hozzá szükséges igazítani. Így a
pótlékokat, adott esetben a költségvetésen végigvonuló pld. oviKRETA rendszerhez szükséges
laptopok beszerzésének több mint 5 millió forintos költségét, ehhez hasonlókat látunk sorban. A
költségvetésünk egyébként azt a stabilitást tükrözi, amivel terveztük.
Az előterjesztést az valamennyi bizottság tárgyalta. A ÜJB elnökét kérdezi, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán.

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: az OKSB elnökét is kérdezi ugyanerről.

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: az ESZB elnökét, majd a PVVB elnökhelyettesét is kérdezi, hogy milyen
módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán.

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:
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Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselőtestületének
13/2024.(TX.26.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló
4/2024.(II.21.) önkormányzat rendelet módosításáról

8. Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 49/2015.(XI.26.) a lakások és
helyiségek bérletére és elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíváne szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a rendeletmódosítást egy jó hír indokolja. Az előző testületi ülésen hozott
döntésünk alapján egy speciális forrásból két darab szolgálati lakáshoz jutottunk.
Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi az UJB elnökét és a PVVB
elnökhelyettesét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelettervezet
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a rendelettervezetet elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselőtestületének
14/2024.(TX.26.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
49/2015.(XI.26.) a lakások és helyiségek bérletére és elidegenítésükre

vonatkozó egyes szabályokról szóló önkormányzati rendelet
módosításáról

9. A temetőkről és temetkezésről szóló 21/2015.(V.21.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíváne szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a rendelethez már gondoltunk egyszer hozzányúlni, az egyházak is jeleztek,
hogy jobb lenne, de ami még tudta indokolni azt azonkívül, hogy elmúlt a Covid és lehet ezzel
a szabályozással valamit kezdeni az sajnos egy picit az az állampolgári magatartás is volt,
hogyha voltak olyan sírok, amit már nem akart egy család gondozni akkor jelentősen
egyszerűbb volt azt sorsára hagyni és megvárni, hogy a városüzemeltető cég szedje szét és
megváltani egy másik helyet 3.000 Ftért 25 évre, mint bármit csinálni a régivel. Akkor azt
mondtuk, hogy nyilván ne legyen ez milliós tétel, de valahol legalább egy látható összegig
toljuk el. Sajnos a mai magyar temetkezési költségekbe, amit itt javaslunk elfogadni, az nem
jelent tételt. Az még a köztemetéshez képest jelent tételt, mert sokkal nagyobb költségek vannak
ennél, de nyilvánvalóan ennek nem bevételszerzés a célja az önkormányzat részéről, hanem egy
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költségoptimalizálás. Fontos volt, hogy legyen egy normál szabályozás, majd ezt követően a
sírásási díjat, amely akkor lett volna, ha városüzemeltető cég végezné ezt, azt egyidejűleg
kivettük a rendeltből, mert ilyen emberemlékezet óta nem volt Sárbogárdon.
Az előterjesztést az UJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi az UJB elnökét és a PVVB
elnökhelyettesét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: urna sírhellyel kapcsolatban. Rendben van az első alkalommal, hogy annyi az
ára amennyi, mert itt nem a tulajdonos építi föl, de mondjuk tíz évre pluszba megváltani az
miért 29.000 Ft? Hisz akkor már gyakorlatilag semmit nem kell csinálni, ki van fizetve. Túl
soknak tartom ezt az összeget. Első alkalommal rendben van 58.000 Ft, de a következő 10 évre
az kicsit sok, mert már nem kell semmit tenni. Megvan a fülke, minden rendben van.

Dr. Sükösd Tamás: egyik oldalról igazad van a meglevő felépítményekkel. A másik oldalon
viszont ezt többek között az indokolja, hogy egyre nagyobb igény van erre. Nyilvánvalóan ezt
többek között ezekből finanszírozzuk. Gyakorlatilag kellett kijelölnünk helyet, amikor az
egyházak között vita volt, hogy merre megyünk tovább az urnafal sorral, mert lassan körbe
érünk és gyors tempóban bővül az urnás temetés. Ez indokolta azt, hogy ez alapvetően itt
drágább, de ha megnézed az urnás temetés összegészében vett költségét meg minden egyebet
is, azért még mindig egy nagyságrenddel olcsóbb, mint egy koporsós temetés. Egy helyi
értékkel olcsóbb.

Borbély Sándor: tulajdonképpen így összességében nem sok az egész, úgy érzem, hogy ez
inkább bepótol a többibe. Lehet, hogy így összességében jó ez a költség, csak az arány azon
belül kicsit nagy. Ennek ellenére elfogadom.

Dr. Sükösd Tamás: szakemberekkel állítottuk össze, hogy nagyjából mennyi legyen, azért
történt meg ez, illetve a műszaki osztályon dolgozó kollégák végeztek összehasonlító elemzést
vármegyei szinten.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelettervezet
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a rendelettervezetet elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselőtestületének
15/2024.(IX.26.) önkormányzati rendelete

a temetőkről és temetkezésről szóló 21/2015.(V.21) önkormányzati
rendelet módosítása

10. Az önkormányzat tulajdonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról, a vagyonnal való
gazdálkodásról és értékesítésének egyes szabályairól szóló 53/2015.CXII.22.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíváne szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ŰJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi az ÜJB elnökét és a
PVVB elnökhelyettesét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?
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Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelettervezet
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a rendelettervezetet elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselőtestületének
. 16/2024.(IX.26.) önkormányzati rendelete

Az Önkormányzat tulajdonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról, a
vagyonnal való gazdálkodásról és értékesítésének egyes szabályairól

szóló 53/2015.(XII.22.) önkormányzati rendelet módosításáról

11. — Önkormányzati lakások bérleti díjának megállapítása 2025. évre
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíváne szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: az önkormányzatnak két típusú lakása van. Az egyik szociális lakás. Ha
valaki szociális lakásban lakik az nem véletlen, ezért semmi nem indokolja, hogy a piaci árak
felé közelítsük a bérleti díjat, mert azzal csak a hátralékot tudnánk növelni. A másik pedig a
szakemberlakás. A szakemberlakás esetében az indokolja, hogy egy árnyalattal a piaci árak alatt
legyünk, hogy a szakembereket nem elküldeni akarjuk, hanem megtartani. Tehát ebben a
vonatkozásban nincs emelési javaslat 2025. évre.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. 198/2024.(TX.13.) határozata

Önkormányzati lakások bérleti díjának megállapítása 2025. évre

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete az , Önkormányzati lakások bérleti díjának
megállapítása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza:

A Képviselőtestület úgy határoz, hogy mind a szociális helyzet alapján, mind a költség elv
alapján a szakemberlakások esetében, mind a piaci lakbér mértéke alapján történő bérbeadáshoz
meghatározott eltérő lakbérmértéket 2025. január 1jével nem módosítja.

16



A Képviselőtestület felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a bérlők kiértesítéséről intézkedjen.

Határidő a bérlők kiértesítésére: 2024. szeptember 30.
Felelős: címzetes főjegyző

12. — Tiszteletdíjas gondozónők tiszteletdíjának emelése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a gondozónők kapnak tiszteletdíjat, nyilván nem ez a teljes havi
jövedelmük, de ebben a vonatkozásban még a megemelt díj is alacsony, de amiért dolgoztak az
gyakorlatilag kimutathatatlanul alacsony volt. Elvégezte a szakmai egyeztetést az
intézményvezető és elkészítette az előterjesztésnek azt a részét, hogy mennyi legyen a
tiszteletdíj összege. Tájékoztatom a testületet, hogy mivel a Sárbogárdi Egyesített Szociális
Intézményt a SárbogárdHantosNagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás tartja fenn, a
társulási tanács is tárgyalta az előterjesztést és elfogadta a határozati javaslatot.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: csodálom, hogy ezért a pénzért 15.000 Ftért egyáltalán valaki kimegy az
utcára és dolgozik. Épp ideje volt az emelésnek, ezt sem tartom soknak.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
199/2024.(IX.13.) határozata

Tiszteletdíjas gondozónők tiszteletdíjának emeléséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a , Tiszteletdíjas
gondozónők tiszteletdíjának emelése" tárgyú előterjesztést.
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete elfogadja a Sárbogárdi Egyesített
Szociális intézmény vezetőjének javaslatát a szociális ebéd kihordásában résztvevő
tiszteletdíjas gondozónők tiszteletdíjának emelésére. A tiszteletdíj összege 2024. szeptember 1
től 32.200 Ft/hó.

A Képviselő testület utasítja a polgármestert, hogy a határozatnak megfelelően az emelést a
2024. évi költségvetésébe építse be.

Határidő: 2024.október 31.
Felelős: elnök

13. A Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek jutalom megállapítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a bizottsági ülésen is elmondtam, hogy nagyon egyszerű oka van a jutalom
megállapításának jól dolgoznak, megérdemlik és 2008. óta a köztisztviselői illetményalap
38.650 Ft.
Jelenleg 60.000 Ft az illetményalapunk és még így is személyi bér megállapításával lehet fölé
vinni a minimális szintnek. Ennek megfelelően mindig el szoktam mondani, hogy ezt a
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jutalmazást egyfajta pályaorientációs pénznek gondoljuk, mert így azért talán könnyebben lehet
itt tartani a kollégákat. Nem olyan régóta van ez, de már pár éve sikerül takarékos és sarkos
gazdálkodás mellett kiszorítani. Úgy gondolom, hogy erről még ennek a testületnek kell
szavazni, mert ebben az évben, meg az előzőben is ez a testület dolgozott együtt a
köztisztviselőkkel.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
200/2024.(TX.13.) határozata

A Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek jutalom megállapításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta az ,, A Polgármesteri Hivatal
köztisztviselőinek jutalom megállapítása" tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselőtestülete úgy dönt, hogy a Sárbogárdi
Polgármesteri Hivatal köztisztviselői részére jutalom kifizetéséhez 20.586.000 Ft 4 1326
szociális hozzájárulási adó pótelőirányzatot biztosít a költségvetési tartalék előirányzat terhére.
Felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a költségvetési rendeletmódosítást a következő testületi
ülésre készítse el.

Határidő: 2024. október 31.
Felelős: jegyző

15. — Tehetség AMI Tendance tánccsoport támogatási kérelme
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a támogatás többféle együttműködésből áll össze. Az iskola és a szülők is
adnak hozzá, illetve egyéb támogatójuk is van. Horvátországban lesz a világbajnokság. Azért
nem tudják megoldani azt, hogy csak a napjára menjenek ki, mert valószínűleg többször kell
fellépniük és mivel nincs szoros menetrend, ezért ott kell, hogy legyenek.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Bágyi Zoltán: ismerteti a PVVB javaslatát Jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
201/2024.(TX.13.) határozata

Tehetség AMI Tendance tánccsoport támogatási kérelméről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestület megtárgyalta a , Tehetség AMI Tendance
tánccsoport támogatási kérelme" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a Tehetség AMI Tendance tánccsoportnak
a 2024. szeptember 2529. között megrendezésre kerülő Ritmuscsapatok Világbajnokságán
Novaljában való részvétel útiköltségéhez 100.000. Ft. támogatást biztosít.

A képviselőtestület felkéri polgármestert, hogy Radnai Zoltánt a tánccsoport vezetőjét a
döntésről tájékoztassa.

Felelős: polgármester
Határidő: tájékoztatásra azonnal

kifizetésre: szeptember 20.

16. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás polgármester átadja az ülés vezetését Novák Kovács Zsolt
alpolgármesternek, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 16.) napirendi ponttal kapcsolatos
szavazásban nem vesz részt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselőtestület a 16.)
napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —
kizárja.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
202/2024. (ITX.13.) határozata

ő Fa EE

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 16.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előadó kíváne szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz
kapcsolódóan?

Dr. Venicz Anita: azért került ide ez a napirendi pont, mivel szeptember 30al vége van a
jelenlegi önkormányzati ciklusnak és a jövő hónapban, október 1től hozzuk a szabadságolási
ütemtervet és a szabadság megállapítását polgármester úr részére a következő hónapokra.

Novák Kovács Zsolt: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van
e a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 8 igen (1 fő nem vett részt a szavazásban) szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
203/2024.(IX.13.) határozata

A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Dr. Sükösd Tamás polgármester részére
2024. január 2 től 2024.január 2ig 1 munkanapra, 2024. január 12től 2024. január 12ig 1
munkanapra, 2024. február 5től 2024. február 5ig 1 munkanapra, 2024. február 14tőltól
2024. február 14igig 1 munkanapra, 2024. március 13tól 2024. március 14ig 2 munkanapra,
2024. április 2től 2024. április 2ig 1 munkanapra, 2024. április 19től 2024. április 19ig 1
munkanapra, 2024. május 13tól 2024. május 17ig 5 munkanapra, , 2024. június 14től 2024.
június 14ig 1 munkanapra, 2024. június 17től 2024. június 17ig 1 munkanapra, 2024.június
21től 2024. június 21ig 1 munkanapra, 2024.július 22től 2024. július 26ig 5 munkanapra,
2024. augusztus 15től 2024. augusztus 16ig 2 munkanapra, 2024. augusztus 21től 2024.
augusztus 23ig 3 munkanapra, 2024. szeptember 9től 2024. szeptember 9ig 1 munkanapra,
2024. szeptember 20tól 2024. szeptember 20ig 1 munkanapra, 2024. szeptember 26tól
szeptember 26ig 1 munkanapra 2024. évi szabadsága igénybevételét engedélyezi.

Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye nyilvántartásba.

Határidő: 2024. szeptember 27.
Felelős: címzetes főjegyző

10. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: átadom a szót Borbély Sándornak.

Borbély Sándor: a Barta féle telken óriási gaz van, nagyon elhanyagolt.

Dr. Sükösd Tamás: az a Barta féle telek, nekik kell rendbe tenni. Magántulajdon, nem mehetünk
be.

Borbély Sándor: szemben ezzel a telekkel, a 170. szám alatt van egy üres telek nem tudom kié.
Azért kerestek meg, mert legutóbb szeptember 6án 10 órától kezdődően a közmunkások
munkaidőben az önkormányzat benzinjével, eszközeivel füvet vágtak. Fotó van róla.

Dr. Sükösd Tamás: küldd át a fényképet. Nem tartom valószínűnek, hogy a közmunkás brigád
délelőtt elkezdjen magáningatlanon füvet vágni. Szoktak vágni azon a részen a Rózsa néninek,
aki 70 éve feletti, múltkor levágták a kertjében a gazt. Utána nézünk. Az önkormányzat brigádja
a nagy melegben reggel 5 órakor kezdte a munkát és 14 óráig dolgoztak. A munkaeszköz, ami
náluk van az az önkormányzatée vagy sem, nem tudhatjuk. Ezek közül az emberek közül van
olyan, aki dolgozik másik brigádban is. Tudok olyant, aki három helyen dolgozik és a saját
fűkaszáját használja.

Borbély Sándor: az a lényeg, hogy mindez munkaidőben történt.
Az új parkolóban a korábban elültetett fák 5094a kiszáradt, jobb lett volna, ha munkaidőben
inkább azokat locsolták volna meg.

Békési József: egész nyáron locsolták. Tavaly is és az idén is.

Borbély Sándor: MOHUVertikál féle ügy. Kislókról megkerestek, hogy probléma van. A
Mohu azzal kezdte, hogy célja a társadalmi szemlélet és viselkedésváltozásnak a változtatása.
Tehát a hulladékra ne úgy tekintsünk, mint hulladék, hanem abból bármi lehet.
Elszállítják a szemetet Kislókról és dokumentálhatóan január óta nem küldenek csekket.
Elviszik a szemetet rendben van, de nincs csekk, nem tudnak fizetni. Ha a megyei közgyűlésen
megkérdezi valaki, hogy a MOHU és a Vertikál Zrt. körül minden rendben van? Akkor tudd
azt mondani, hogy nem teljesen.
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Dr. Sükösd Tamás: amikor az NHKB bejött akkor 1,5 évig senki nem kapott semmilyen
csekket. Volt már ilyen. Ehhez a Vertikál Zrtnek semmi köze nincs, ezt a MOHU egyedül
intézi.

Borbély Sándor: ugyanehhez a cégcsoporthoz tartozóan: probléma a városban, hogy talán egy
helyen lehet üvegeket leadni. A városban legalább kéne három hely, ahol az üvegeket
leadhatnák.

Dr. Sükösd Tamás: több helyen van. A HEMO előtt van egy, Sárszentmiklóson és Töbörzsökön
is van, Pusztaegresen is van.

Békési József: a kukák ürítése nehézkes, többször kell szólni, hogy megtelt, vigyék el.

Paczona Lajosné: szeretnék elköszönni, mivel a következő ciklusban nem leszek képviselő.
Köszönöm mindenkinek az együttműködést és további eredményes, jó munkát kívánok a
következő ciklusban Sárbogárd fejlődése érdekében.

Dr. Prágerné Topp Erika: én is szeretnék elköszönni és további jó munkát kívánok.

Aranyos József: köszönöm, nincs bejelentésem.

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Bágyi Zoltán: a vasútállomás környékén az önkormányzati részen levágták a gazt. A MÁVra
van valamilyen ráhatásunk, hogy a saját részén is tegye meg ugyanezt?

Dr. Sükösd Tamás: megkérjük őket, hogy vágják le, ha nem teszik meg akkor levágatjuk a
közmunkásokkal.

ÉbI Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Dr. Sükösd Tamás: szeretném megköszönni mindenkinek az elmúlt 5 éves munkát. Az
elköszönő képviselőknek nagy tisztelettel köszönöm a munkájukat, várjuk őket szeretettel a
testületi ülésekre.
Október 4én pénteken 16 órakor tartanánk meg az Alakuló ülést.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyilt ülést 10.18 órakor bezárta.

Dr. ÁL AA 1
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Dr. Sükösd Tamás"
polgármester címzetes főjegyző
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Novák Kovács Zsolt Erős Ferenc
alpolgármester, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő
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